
 

 

2021EKO OTSAILAREN 10EAN 
OLAZTIKO UDALAK 
EGINDAKO EZ OHIKO ETA 
LARRIKO OSOKO 
BILKURAKO AKTA  
 

ACTA DE LA SESION PLENA-
RIA EXTRAORDINARIA Y 
URGENTE CELEBRADA POR 
EL AYUNTAMIENTO DE 
OLAZTI/OLAZAGUTIA EL 
DIA 10 DE FEBRERO DE 2021 

 
Bertaratuak /Asistentes:  
 
D. Joseba Vizuete Ascargorta, jn     ( EH-BILDU ) 
D. Unai Ruiz Larraza, jn      ( EH-BILDU ) 
D. José María Acerete Sánchez, jn.     ( PSN-PSOE )  
 
Barkatutako ez bertaratzea / Inasistencia justificada 
D. Joaquín Landa Mendinueta, jn.     ( EH-BILDU ) 
Dª. Naroa Gurmindo Vicente, an.     ( EH-BILDU ) 
Dª. Maider Alba López, an.          ( EH-BILDU ) 
 
Ez bertaratze / Inasistencia 
Dª. Patricia Murugarren Corera, an.     ( PSN-PSOE )  
D. Javier Fernandez Brizuela, jn.      ( NA+) 
 
Idazkaria /Secretaria: 
Sandra Martínez Gutiérrez 
 
2021ko otsailaren 10ean, 12:05etan, 
Olaztiko Udaletxean, Udalak Ez Ohiko 
Osoko Bilkurara zinegotziak arauzko 
moduan deitu, eta lehenengo deian osatu 
da bilkura, Joseba Vizuete Ascargorta 
jauna, Alkatea mahaiburu dela eta 
Udaleko Idazkariaren laguntzarekin. 
 
 
Idazkariak jakinarazi du legeak eskatzen 
duen quoruma betetzen dela bilkura 
egiteko. 
 
Alkate-udalburuaren aginduz, bilkura 
hasitzat eman du eta gai zerrendan dauden 
gaiak lantzeari ekin zaio 
 
LEHENENGOA.-  OSOKO 
BILKURAREN ERABAKIA, 

En Olazti/Olazagutia, en la Casa 
Consistorial siendo las 12:05 horas del día 
10 de febrero de 2021, bajo la Presidencia 
del Sr. Alcalde, D. Joseba Vizuete 
Ascargorta, asistidos por la Secretaria del 
Ayuntamiento, concurren los concejales, 
en sesión extraordinaria, previa 
convocatoria cursada en forma legal. 
 
La secretaria informa que existe quorum 
suficiente para que la sesión se constituya 
de forma válida. 
 
Por disposición del Alcalde-Presidente se 
da comienzo a la sesión y se procede a 
tratar los asuntos del orden del día: 
 
PRIMERO.-  PRONUNCIAMIENTO 
DEL PLENO SOBRE LA URGENCIA 



 

 

BILKURAREN PRESARI BURUZ 
(AJAREN 79. ARTIKULUA)  
 
- Altsasu, Olazti eta Ziordiko Oinarrizko 
Osasun Eremuan osasun-zerbitzua 
eskatzeko mozioa. 
 
Alkate-udalburuak osoko bilkuraren presaren 
gaineko bozketa egin du, eta bertaratutako 
kideek AHO BATEZ  onartu dute. 
 
 
BIGARRENA.- ONARTZEA, HALA 
BADAGOKIO, ALTSASU, OLAZTI 
ETA ZIORDIKO OINARRIZKO 
OSASUN EREMUAN OSASUN-
ZERBITZUA ESKATZEKO 
MOZIOA.  
 
Alkate-udalburuak aurkeztutako mozioa 
irakurri du, eta honako hau dio: 
 
"Altsasu, Olazti eta Ziordi Oinarrizko 
Osasun Eremuan bizi diren pertsonen 
osasun-arreta kezkagarria izaten ari da, 
osasun-laguntza baldintza onenetan 
emateko giza baliabideen prekarietate-
egoeragatik. 
 
 
Aipatu beharreko gabezien eta arazoen 
artean honako hauek daude: langile falta, 
gaur egun Medikuntzako hainbat plaza 
bete gabe daude. Oporretan eta aldi 
baterako ezintasunean dauden plantillako 
langileak ez ordezkatzea. Arreta 
presentzialaren, kontsulten eta telefono 
bidezko tratamenduen ordutegiak 
murriztea. 
 
Egoera horrek, denboran zehar betikotzen 
doanak, gogogabetasuna eta frustrazioa 
eragiten ditu erabiltzaileen artean, gure 
Oinarrizko Osasun Eremuko Lehen 
Mailako Arretan zerbitzu optimo eta 
jarraiturik ez dagoelako. 

DE LA SESIÓN (ART. 79 DEL ROF) 
 
 
- Moción reclamando servicio de sanidad 
en la Zona Básica de Salud de Altsasu, 
Olazti y Ziordi. 
 
El Alcalde-Presidente somete a votación del 
Pleno la urgencia de la sesión aprobándose 
por UNANIMIDAD de los miembros 
presentes.  
 
SEGUNDO.- APROBACION, SI PRO-
CEDE, LA MOCIÓN RECLAMANDO 
SERVICIO DE SANIDAD EN LA ZO-
NA BÁSICA DE SALUD DE ALTSA-
SU, OLAZTI Y ZIORDI.  
 
 
El Alcalde-Presidente da lectura a la 
moción presentada que dice lo siguiente: 
 
“La atención sanitaria de las personas 
residentes en la Zona Básica de Salud de 
Altsasu, Olazti y Ziordi está siendo 
preocupante por la situación de 
precariedad de recursos humanos para 
atender la asistencia sanitaria en 
condiciones óptimas.  
 
Entre las deficiencias y problemas a 
señalar están: falta de personal, 
actualmente están sin cubrir varias plazas 
de Medicina. No sustituciones del 
personal de plantilla en vacaciones e IT. 
Reducción de los horarios de atención 
presencial, consultas y tratamientos 
telefónicos... 
 
 
Esta situación, que se va eternizando en el 
tiempo, provoca el desánimo y frustración 
entre las personas usuarias por la falta de 
un servicio óptimo y continuo en la 
Atención Primaria de nuestra Zona 
Básica de Salud. 



 

 

 
Bizilagunen osasun-arretari zuzenean 
eragiten dion egoera horren aurrean, 
Olaztiko Udalak honako hau erabaki du: 
 
 
1.- Altsasu, Olazti eta Ziordiko Oinarriz-
ko Osasun Eremuan osasun-langilerik ez 
dagoelako eta osasun-arreta nahikoa ez 
delako kezkatuta egotea. 
 
 
2.- Altsasu, Olazti eta Ziordi Oinarrizko 
Osasun Eremuan osasun-arretaren 
gabeziak konpontzeko behar diren 
neurriak har ditzala eskatzea Nafarroako 
Gobernuari, osasun-arloko 
profesionalen bidez osasun-arreta egokia 
eta hutsik dauden plazak beteko direla 
bermatuz. 
 
3.- Akordioa Osasun Sailari helaraztea, 
beharrezko mekanismoak abian jar 
ditzan eta egungo egoera ahalik eta las-
terren konpon dezan. 
 
 
4.- Olazti/Olazagutiako Udalak hartuta-
ko erabakia hedabideetan eta udalaren 
bitartekoen bidez argitaratzea ". 
 
 
 
Jose María Acerete zinegotziak azaldu du 
berak aldeko botoa emango duela, eta 
jakin badakiela pandemia baten barruan 
gaudela, Nafarroako Gobernuak 
sentsibilitate berezia duela osasunarekin 
lotutako gaiekiko, eta ahalik eta ahalegin 
handiena egiten ari direla une honetan, 
nahiz eta beti hobetu daitezkeen gauzak 
eta, jakina, baita okertu ere. Era berean, 
aitortu behar da kontsultak urrutitik egitea 
ez dela soilik hemengo arazoa, baizik eta 
orokorra eta lehen mailakoa. Arazoa zaila 

 
Ante esta situación que afecta 
directamente a la atención sanitaria de 
nuestrxs vecinos, el Ayuntamiento de 
Olazti/Olazagutia acuerda: 
 
1.- Mostrar nuestra preocupación por los 
problemas de falta de personal sanitario 
y la insuficiente atención sanitaria de  
Zona Básica de Salud de Altsasu, Olazti 
y Ziordi. 
 
2.- Solicitar al Gobierno de Navarra que 
adopte las medidas necesarias para 
solucionar las deficiencias de atención 
sanitaria en la Zona Básica de Salud de 
Altsasu, Olazti y Ziordi, garantizando así 
con profesionales sanitarios la adecuada 
atención sanitaria y la cobertura de las 
plazas vacantes. 
 
3.- Trasladar el acuerdo al 
Departamento de Sanidad para que 
ponga en marcha los mecanismos 
necesarios y solucione a la mayor 
brevedad la actual situación. 
 
4.- Hacer público el acuerdo adoptado 
por el Ayuntamiento de 
Olazti/Olazagutia en los medios de 
comunicación y a través los medios 
propios del ayuntamiento”. 
 
El concejal D. Jose María Acerete, expone 
que él votará a favor  siendo conscientes 
de que estamos dentro de una pandemia, 
que el Gobierno de Navarra tiene especial 
sensibilidad hacia los temas de sanidad y 
que están haciendo el mayor esfuerzo 
posible en estos momentos aunque 
siempre se puedan mejorar cosas y por 
supuesto equivocarse también. También 
hay que reconocer que las consultas sean a 
distancias no sólo es un problema de aquí 
sino general y primaria está desbordada. 



 

 

bada ere, konpontzea espero du. 
 
 
Alkateak erantzun dio arrazoi duela, lehen 
lerroan daudenak direla gehien sufritzen 
dutenak. Bere burua eskatzen du, baina 
jakin badakigu zer gertatzen den. Egoera 
normal batean benetako arazoa litzateke, 
eta jakin badakigu egoera horretan ez 
duela ematen. 
 
Alkate-udalburuak gaia bozkatu du eta 
bertaratutako kideek AHO BATEZ  
onartu dute. 
 
Aztertzeko beste gairik ez dagoenez, bilera 
amaitutzat eman da, 12:07etan, eta horren akta 
hau egin da. Bertaratu direnek, nirekin batera, 
idazkaria sinatzen dute, eta ziurtatzen du. 
 

Espera que se solucione aunque el asunto 
sea complicado. 
 
El Alcalde le responde que lleva razón, 
que los que están en primera línea son los 
que mas lo sufren.  Se pide pero somos 
conscientes de lo que pasa.  En una 
situación normal sería un verdadero 
problema y somos conscientes de que en 
esta situación no da. 
 
El Alcalde-Presidente somete el asunto a 
votación aprobándose por UNANIMIDAD 
de los miembros presentes.  
 
Sin más asuntos que tratar, se levanta la 
sesión, siendo las 12:07 horas, de la que se 
extiende el presente Acta que firman los/as 
asistentes, conmigo, la Secretaria, que 
certifica. 
 
 

Joseba Vizuete Azkargorta     
 
 
 
 
Unai Ruiz Larraza 
 
 
 
 
 
Jose María Acerete Sanchez    Sandra Martínez 


